
 

 

Inbreng in eerste termijn van PvdA-GroenLinks bij de begrotingsbehandeling op 
donderdag 14 november 2024 

Voorzitter, 

We hebben er behoefte aan om eerst te reageren op de gebeurtenissen in Amsterdam in 
de afgelopen week. Voor wat daar gebeurd is tegenover Joodse mensen bestaat geen 
rechtvaardiging en verdient de zwaarst mogelijke veroordeling. Dat is natuurlijk geen 
directe Vughtse aangelegenheid maar joodse mensen in Vught hebben recht op een 
uitspraak van de politiek in deze. Overigens geldt dat ook voor mensen met een 
islamitische achtergrond. De snelheid waarmee het wangedrag van enkele jonge mensen 
leidde tot een oordeel dat de integratie een probleem is, is op zijn minst onverstandig. In 
de wetenschap dat er 400.000 mensen met een Marokkaanse achtergrond zijn en 600.000 
mensen met een Turkse achtergrond  in Nederland is een dergelijk oordeel een 
veralgemenisering die niet op zijn plaats is. 

Terug naar Vught 

Vught is een dorp van verscheidenheid. Wat ons betreft past daar een voorraad van 
tenminste 30% sociale huur bij. Die woningen dienen niet alleen in bepaalde wijken te 
worden weggezet; ze zijn immers mede bepalend voor een diverse wijk. Spreiding van de 
woningen over alle wijken is daarbij een goed hulpmiddel. In het programma Wonen mag 
dat wat ons betreft meer nadruk hebben. 

Vught is een zorgdorp. Voor ons betekent dit dat we een dorp zijn waar veel zorg verleend 
wordt aan de inwoners.  Een zorgdorp kenmerkt zich voor de buitenwacht wellicht door 
de aanwezigheid van instellingen. Maar het zorgdorp waar vooral ook zorg verleend 
wordt aan en door de eigen inwoners vraagt een actieve overheid  op het gebied van 
Meedoen zowel waar het bijvoorbeeld over WMO gaat als ook over mantelzorg.  

Onderwijs is een belangrijk onderdeel van het leven en bepalend voor de rest van je 
leven. Dat betekent dus dat aandacht vraagt voor de jeugd naast een veilige omgeving 
om een goede onderwijsomgeving. Voor de gemeente betekent dat zorg dragen voor 
optimale huisvesting en daar waar mogelijk bijdragen aan de kwaliteit van het geboden 
onderwijs.  



Vught staat te boek als een rijk dorp maar voor velen geldt een andere werkelijkheid. Ook 
daar ligt  naast particuliere initiatieven een belangrijke taak voor de gemeente. Armoede 
is meer dan alleen een tekort aan geld. Sociaal, gezondheid, onderwijs, zowat elk 
onderwerp van het leven wordt geraakt door armoede. Een actieve gemeente die op 
zoek gaat naar waar de problemen liggen is daarbij noodzaak. 

Vught is een groen dorp. Dat geldt niet alleen voor het aantal bomen en grasvelden dat 
we hebben maar is veel breder. In de commissie is al aandacht voor bomen gevraagd. 
De bescherming van waardevolle bomen moet beter, graag vragen we het college om 
daartoe in het komend jaar aangepaste maatregelen te nemen. Ecologie is een 
belangrijk punt. Het bewaren van wat goed is blijft belangrijk, maar verbeteren van wat 
er is blijft noodzakelijk. Dat kan in de kwaliteit van de gebieden die we hebben maar 
zeker ook in kwantitatieve zin. Het aantal bomen in de gemeente moet groeien. 

Tenslotte: Vught ligt zo ongeveer op een hoogte van 4 meter boven NAP. De 
voorspellingen voor de komende tientallen jaren luiden een zeespiegelstijging van meer 
dan die 4 meter. Vught aan zee wordt zo een voorspelbaar verhaal. Hoewel we niks tegen 
een dagje aan het strand hebben is de onrust daarover groot. Vught kan de wereld niet 
verbeteren maar wel bijdragen naar draagkracht in het totale proces van 
klimaatbeheersing en klimaataanpassing.  

De onderwerpen hier genoemd zijn wat ons betreft speerpunten voor het komend jaar. 

Als we dan eerst kijken naar wat er in deze periode gedaan is dan zien we dat op 
verschillende punten het college niet heeft stilgezeten.  

Er zijn betaalbare woningen gerealiseerd maar over het begrip betaalbaarheid zijn al heel 
wat gesprekken geweest. Als je naar betaalbaar wilt en dat ook voor de toekomst wilt 
behouden dan is de realisering van sociale huur een belangrijke keuze. Ik meldde al 
eerder dat 30% sociale huur voor PvdA-GroenLinks daarvoor het minimum is en 
spreiding van dat bezit over het dorp noodzakelijk wordt gevonden. Dat gaan we in deze 
periode vermoedelijk niet geheel bereiken maar een stevige inzet daarop, ook in het 
komend jaar, is noodzakelijk. 

In het zorgdorp Vught is de jeugdhulpverlening mogelijk het grootste probleem. De 
gemeente is verantwoordelijk, maar de uitvoering is weggelegd bij een 
gemeenschappelijke regeling. We snappen de problemen die er zijn maar vinden het ook 
onverteerbaar dat wachtlijsten lijken te groeien zonder dat er zicht is op fundamentele 
oplossingen. We vragen het college dan ook om ook via de Vereniging Nederlandse 
Gemeenten druk te leggen op het rijk om samen tot oplossingen te komen.  

In de zorg voor mensen met een smalle beurs is een oude wens in vervulling gegaan met 
de verhoging van de verschillende regelingen tot 130% van de bijstandsgrens. Daarmee 
worden mensen met een zeer smalle beurs geholpen. We lazen in de krant dat als gevolg 
van de aanpassing van criteria ineens de armoede in Nederland met de helft is 



afgenomen. Dat staat mooi in de cijfers maar helpt iemand die in financiële problemen 
zit niets. Aandacht voor mensen beneden maar vooral ook op en net boven de grens is 
hard nodig en zal extra inspanning vragen.  

Groen en energietransitie gaat niet steeds hand in hand. Voor beide onderwerpen is 
immers ruimte nodig en dat wringt op plaatsen. Om dat wringen zo veel mogelijk te 
verminderen is eerder uitgesproken om te komen tot een meer regionale aanpak. Niet 
om zo tot een ‘not in my backyard’ oplossing te komen maar wel om te zoeken naar een 
noodzakelijke oplossing voor de energietransitie op de plek waar het minst ecologische 
schade berokkend wordt. Dat kan in Vught zijn maar kan ook daarbuiten het geval zijn. 
Dat vraagt in de nabije toekomst een stevige inspanning van het college. De adaptatie 
zal daarnaast gewoon door moeten gaan, de gebeurtenissen in Spanje geven daar ook 
alle aanleiding toe. 

In de tweede termijn kom ik terug op de ingediende moties en amendementen. Tot zover 
mijn eerste termijn. 

 

Ton van der Vossen 


